

朝陽科技大學 091學年度第2學期教學大綱
Management Information Systems 管理資訊系統

當期課號	6274	Course Number	6274
授課教師	徐茂練	Instructor	SHYU,MAW LIANN
中文課名	管理資訊系統	Course Name	Management Information Systems
開課單位	企業管理系(二進)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 將介紹資訊系統在企業體之基礎 (Organizational Foundations Of Information Systems) 2. 介紹資訊系統的科技基礎 (Technical Foundations Of Information Systems) 3. 介紹資訊系統建立之方法 (Building Information Systems) 4. 介紹如何管理現代化之資訊系統。	Objectives	1.Organizational Foundations Of Information Systems 2. Technical Foundations Of Information Systems 3. Building Information Systems 4. How to manage the modern information system
教材	(1)教師講授 (2)個案討論 (3)分組報告 (4)期中期末測驗	Teaching Materials	(1)Instruction (2)Case Discussion (3)Group Discussion and Presentation (4)Examination
成績評量方式	(1)平時成績(20%) (2)分組討論及報告(30%) (3)期中考(20%) (4)期末考(30%)	Grading	(1)Classroom Evaluation(20%) (2)Group Discussion and Presentation(30%) (3)Mid-Exam(20%) (4)Fin-Exam(30%)
教師網頁	-		
教學內容	資訊系統包含網路、硬體、軟體、資料庫、文件與程序，將資料轉為資訊，用以支援企業決策，本課程之目的在於藉由了解管理資訊系統的內涵(含資訊系統與企業系統之目標、組成元件、與元件之間關係)及其發展方法，透過資訊技術與企業的整合來與發展應用系統，以便充分發揮資訊技術應有潛能，有效支援企業決策。	Syllabus	The management information systems are constructed by the related components, namely network, hardware, software, database, documentation, and procedure, and generate output information to satisfy the specified users. The purpose of MIS course is to understand how the components functioned and how to develop an effective information system.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。